
V-100 (27 mei 2024) – Vragen over thema (1) Circulariteit, verduurzaming en 

energielasten van het MKB  

 

Aan de minister van Economische Zaken en Klimaat 

 Wat zijn de eerste resultaten uit de pilots van energiehubs uit de afgelopen drie jaar? 

Hoe kunnen deze op korte termijn (binnen een jaar) op grotere schaal worden 

toegepast? En wat gaat u doen om dit te stimuleren? 

 Hoe kunt u het mogelijk maken om het delen van energie-infrastructuur (energiehubs) 

op lokaal niveau te versnellen om daarmee de lokale opwek van duurzame energie te 

vergroten, het lokaal gebruik van duurzaam opgewerkte energie te stimuleren en de 

belasting van het energienet te verlagen en de wachtlijsten daarmee te verkleinen? 

 Hoe kunt u het mogelijk maken om op decentraal niveau (provincie en 

netbeheerders) de kansen en innovaties die er zijn te stimuleren en uitvoerbaar te 

maken zodat er geen vertraging is in de uitvoering?  

 Kunt u aangeven hoe u de aanbevelingen in de evaluatie van de TEK meeneemt om 
bij toekomstige regelingen te zorgen voor een betere aansluiting op het bedrijfsleven 
en rekening te houden met een gelijk speelveld? Kunt u in het bijzonder rekening 
houden met aanbevelingen op het gebied van toepasbaarheid en vindbaarheid? 

 Bent u bereid om de niet gebruikte middelen in het jaar 2023 alsnog beschikbaar te 
stellen ten behoeve van de verduurzaming van het MKB? 

 Bent u bereid te onderzoeken hoe u meer ruimte en vertrouwen kan geven aan 
ondernemers door bv. achteraf controle op de aanwending hiervan toe te passen in 
plaats van vooraf (zoals TVL/NOW)?  

 Kunt u onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om te voorkomen dat de toenemende 
transportkosten (per kilometer) als gevolg van o.a. zero-emissieregelingen ondraaglijk 
worden voor bedrijven die niet primair op transport en logistiek gericht zijn? 

 Hoe zorgt u ervoor dat (milieu-)maatregelen voor kleine bedrijven niet ontdoken 
kunnen worden door werkzaamheden te verplaatsen naar bijvoorbeeld de 
thuisomgeving (denk aan bezorgen met brommers i.p.v. afhaalrestaurants met 'bring 
your own'-regels of de afvalstoffen van thuiskappers)? 

 Hoe voorkomt u dat het hebben van een (on-)juiste SBI-code zorgt voor ongelijke 
regelgeving, subsidieregelingen of kostendruk tussen vergelijkbare bedrijven? 


